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Komise prevence kriminality 

Rady města Blatná         
 

 
 

       Blatná dne: 11. 11. 2021 

 

ZÁPIS  
 

z jednání Komise prevence kriminality Rady města Blatná, 
které se konalo dne 3.11.2021 od 15.30 hod.   

 
 
Přítomni:  
Členové komise: Bc. Kateřina Malečková, Mgr. Blanka Posavádová, Jan Hromada, DiS., 
pprap. Martin Tůma, Mgr. Ondřej Kočovský, Mgr. Iva Tvrdá,  
 
Omluveni: Josef Petrovec, Kateřina Pešková (MěPO) 
 
Přizváni: Mgr. Miloš Kolman, za MěPO Blatná strážník Martin Albl 
 
 
Program jednání: 
1/ Plnění úkolů od minulého jednání komise 
2/ Aktivity – rok 2020 
3/ Aktivity  - rok 2021 
4/ Aktivity – rok 2022 
5/ Různé 
 

Průběh jednání: 

. 
 
1) Plnění úkolů od minulého jednání komise 

 
a) Primární prevence na druhých stupních obou základních škol (odborně vedené 

besedy pro žáky ZŠ, zaměření kurzů pro 6. tř. šikana a agresivita, 7. tř. legální drogy, 
8. tř. nelegální drogy, 9. tř. bezpečný sex). Základním školám bylo schváleno 
v rozpočtu na rok 2020 navýšení příspěvku zřizovatele o částku 50.000,-Kč na 
uvedené aktivity Finanční prostředky byly poskytnuty, ale bohužel nebylo možné 
všechny kurzy z důvodu uzavření škol a omezení výuky (nouzový stav – Covid 19) 
uskutečnit. Po konzultaci s metodiky prevence, řediteli obou škol a společností Do 
světa z.s. (poskytovatel služby) ustoupeno od varianty on-line kurzů.  

 
b) Dopisy pro majitele obchodů a restaurací upozorňující na sankce při nedodržení 

legislativního omezení prodeje a podávání alkoholu a tabákových výrobků osobám 
mladším 18. let nebyly provozovatelům doručeny z důvodu vyhlášení nouzového 
stavu, který měl za následek uzavření provozoven. 
 

c) Žádost o dotaci z programu prevence kriminality Ministerstva vnitra ČR. (zabezpečení 
nájemních obecních bytů a sklepů - výměna vstupních dveří se zabudovanými 
poštovními schránkami a výměna vchodových a sklepních klíčů za čipy). Žádost byla 
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zpracována a městu Blatná nebyla dotace poskytnuta z důvodu úspor v rámci 
covidových opatření. Vchodové dveře se zabudovanými poštovními schránkami byly 
v obecních domech vyměněny z prostředků města. Od výměny klíčů za čipy bylo 
z ekonomických důvodů ustoupeno.  
 

2) Aktivity - rok 2020 
 

Vyhlášení nouzového stavu v březnu 2020 a v říjnu 2020 přerušilo všechny 
připravované aktivity. Nebylo možno organizovat besedy v MŠ (uzavření a omezení 
provozu), primární prevenci v ZŠ a SŠ (uzavření škol) a besedy se seniory (vládní 
opatření zákazu shromažďování). 
 
V režimu on-line byla připravena a předložena ke schválení Koncepce prevence 
kriminality města Blatná na období 2021-2023.  Koncepce prevence kriminality města 
Blatná byla projednána a schválena v orgánech města usnesením ZM č. 62/20 dne 9. 
12. 2020. 
 
Proběhla schůzka se zástupci NZDM přímo v zařízení v rámci dne otevřených dveří. 

NZDM se zaměřilo na on-line služby, nabízelo pomoc s on-line výukou. 
 

3) Aktivity - rok 2021 
 
Obě základní školy pokračují v modelu pravidelné prevence. Odborné kurzy zajišťuje 
společnost Do světa z.s. Na tyto aktivity je schválena v rozpočtu organizací částka 70.000, - 
(ZŠ J. A. Komenského) a 50.000,- Kč (ZŠ T.G. Masaryka). 
       
Besedu Blatná – bezpečné město bohužel nebude možno v tomto roce zorganizovat 
z důvodu epidemiologických opatření.  
 
Preventivní akce v obou mateřských školkách nebylo možno v tomto roce zorganizovat 
z důvodu epidemiologických opatření. Akce jsou dle požadavku MŠ organizovány v měsíci 
dubnu – Měsíc bezpečnosti. 
 
Besedy o nebezpečí internetu na ZŠ by měly proběhnout 25.11.2021 se žáky 5. tříd a 
s jejich rodiči. Besedu zajišťují členové komise Bc. K. Malečková a pprap. M. Tůma.  
 
Beseda pro seniory nebude v roce 2021 zorganizována z důvodu zpřísnění 
epidemiologických opatření.  
 
Byl vytvořen leták pro agenturní zaměstnance, který byl distribuován do firem (Dura, Vishay, 
Leifheit) a do ubytovacích zařízení (ubytovny, domy). Jedná se o aktivitu, která byla 
schválena v Koncepci prevence kriminality města Blatná – opatření 2.3. Strážníci Městské 
policie Blatná pravidelně monitorují objekty, ve kterých jsou agenturní zaměstnanci 
ubytováni a průběžně leták distribuují.  
 
 
4) Aktivity a úkoly - rok 2022 

 
Provést neprodleně akci s dopisy pro majitele obchodů a restaurací upozorňující na 
sankce při nedodržení legislativního omezení prodeje a podávání alkoholu a tabákových 
výrobků osobám mladším 18. let. Zaměřit se na obchody, které provozují vietnamští 
obchodníci (tř. J. P. Koubka, nám. Kalinovo), benzínovou pumpu a hospody v okolí nám. 
Kalinovo a nádraží.  
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     Členové komise podporují aktivitu.  
 

Obě základní školy chtějí pokračovat v nastaveném plánu primární prevence tzn. 
kontinuálně zajišťovat besedy pro žáky ZŠ od 6.tř, kdy každá třída bude ve školním roce 
účastna 8 hodinového kurzu (4 hodiny I. pol, 4 hodiny II. pol.) Základní škola T.G. 
Masaryka má navrženo v rozpočtu pro rok 2022 navýšení příspěvku zřizovatele o částku 
50.000,-Kč.  Základní škola J. A. Komenského má navrženu v rozpočtu pro rok 2022 
částku 70.000,- Kč.  Navýšení částky je z důvodu organizování adaptačního kurzu pro 6. 
třídy. 
 
Členové komise podporují navrhovaný systém podpory primární prevence na 
základních školách a navýšení příspěvku zřizovatele v rozpočtu na rok 2022. 

       
      Zorganizovat besedu Blatná – bezpečné město se zaměřením na závislostní chování – 
alkohol, drogy v termínu I. pololetí rok 2022. Na besedu přizvat zástupce společnosti Prevent 
99 z.ú. 
 
     Členové komise podporují aktivitu.  
 
 
5) Různé 

 
V červnu 2019 byl otevřen pumpark (hřiště pro cyklisty) na Kátlperku. Hřiště pravidelně 
kontrolují strážníci MěPo, odpadky odváží TSM. Od září 2021 se o hřiště starají studenti 
SOU- sečení, sbírání kamení. Hřiště využívá kroužek cyklistiky, který funguje pod DDM 
Blatná. 
 
Členové komise upozorňují na nevhodné chování cyklistů a koloběžkařů, a to především 
jejich jízdu po chodnících v centru města. Strážník Městské Policie Blatná p. Albl i pan Tůma 
za PČR  uvádí, že tyto případně řeší domluvou. Je konstatováno, že velmi vhodně bylo 
pracováno s dětmi v MŠ a ZŠ při dopravní výchově. Bohužel uzavření škol a školek narušilo 
průběžné vzdělávání dětí. Pan Tůma a p. Malečková se při besedách s dětmi a žáky zaměří 
i na tuto činnost.   
 
Pan Kolman, vedoucí NZDM Station 17 informuje o činnosti NZDM. V době vyhlášení 
nouzových stavů a uzavření škol nabízelo zařízení možnost doučování.  Pan Kolman 
vyzdvihl spolupráci metodiků prevence obou základních škol a spolupráci se SOU Blatná. 
Bohužel i tato aktivita je ovlivněna epidemiologickými opatřeními.   
 
Zástupce PČR pan Tůma informuje o personální situaci na Obvodním oddělní Blatná, která 
v současné době bohužel není příznivá. Pan Tůma se snaží preventivními akcemi zajistit 
především základní školy. Uvádí, že PČR kontroluje sobotní diskotéky ve Škvořeticích. 
Členové komise se shodují, že by bylo vhodné provézt namátkovou kontrolu za účasti PČR 
a OSPOD. Vše bude záležet na personálních možnostech PČR.  
 
Členové komise se dotazují, zda by bylo možno omezit provoz předzahrádky v prostoru pod 
budovou Coopu (Labuť). Upozorňují, že nevhodné chování některých zákazníků (hlučnost, 
opilost) se do centra města nehodí, navíc zde procházejí žáci ZŠ J. A. Komenského. P. 
Malečková uvádí, že tuto předzahrádku má povolenu provozovatel Bufetu Labuť. Bohužel 
legislativně není možno bez závažných důvodů např. porušování veřejného pořádku či 
nočního klidu předzahrádku zakázat. Zástupce MěPo i PČR se na tento prostor zaměří 
v roce 2022, pokud bude předzahrádka opět otevřena.  
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Členové komise se dotazují na nefunkčnost kamer na webu města, konkrétně na kameru u 
Skate hřiště pod kuželnou Paní starostka uvádí, že došlo k ukončení činnosti a spolupráce 
s firmou Sporknet. Postupně jsou ve městě instalovány kamery firmou United Networks. 
Členové komise doporučují umístění kamery, která bude monitorovat Skate park u 
Sokolovny popř. na dalších místech např. na posezení u naučné stezky Na Vinici.  Členové 
komise do 30.11.2021 sdělí p. Malečkové své návrhy na umístění kamer, ta následně 
provede dotaz na Odbor majetku, investic a rozvoje MěÚ Blatná. 
 
Pan Hromada se dotazuje na plnění opatření 3.2. Oprava osvětlení problematických míst 
Koncepce prevence kriminality města Blatná, konkrétně na osvětlení parkoviště u letního 
stadionu. Paní Malečková uvádí, že v roce 2021 se s montáží nepočítá. Tuto aktivitu bude 
iniciovat při přípravě rozpočtu na rok 2022. Členové komise doporučují umístění sloupů 
veřejného osvětlení k cestě mezi letním a zimním stadionem. Paní Malečková prověří i tuto 
možnost.  
 
Paní Malečková informuje o přípravě rekonstrukce křižovatky na nám. Kalinovo. Členové 
komise tuto aktivitu podporují, především z důvodu zajištění bezpečnosti chodců.  
 
 
 
 
 
Jednání komise bylo ukončeno v 17.00 hodin. 
 
 
 

Zapsala: Bc. K. Malečková 
Ověřil: J. Hromada, DiS. 
 
 

 

 

 

 

 

 

  

 


